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PROTOKÓŁ Nr 29/20 

z obrad XXIX Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie w kadencji 2018-2023 odbytej w dniu 

30 grudnia 2020 r. w godzinach od 9:10 do 12:10 w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie. 

 

W posiedzeniu wzięli udział: załącznik lista Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Piotr Milewski – Sekretarz 

2. Joanna Andruk – Skarbnik 

Załącznik lista gości na posiedzeniu XXIX Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.   

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie nad-

zwyczajnym. 

4. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

5. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji.  

6. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020,  

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2020-30, 

c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30, 

d) uchwalenia budżetu gminy Rajgród na rok 2021, 

e) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoho-

lowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok, 

f) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości. 

7. Wnioski i oświadczenia radnych.  

8. Sprawy różne.  

9. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1. Otwarcie obrad. 
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Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Marek Bućko, powitał 

wszystkich uczestników obrad oraz gości. Stwierdził na podstawie listy obecności 

prawomocność obrad. Podczas obrad sesji na 15 radnych obecnych było 12 radnych. 

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż wpłynął wniosek o zmianę porządku obrad 

polegający na wycofaniu punktu 5. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy 

od ostatniej sesji. 

Pozostałe punkty obrad pozostają bez zmian. 

Nowy porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad.   

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie 

nadzwyczajnym. 

4. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020,  

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2020-30, 

c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30, 

d) uchwalenia budżetu gminy Rajgród na rok 2021, 

e) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok, 

f) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości. 

6. Wnioski i oświadczenia radnych.  

7. Sprawy różne.  

8. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący poddał nowy porządek obrad pod głosowanie radnych. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła nowy 

porządek obrad XXIX Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Mając na uwadze sukcesy sportowe młodzieży z terenu Gminy Rajgród, Przewodniczący Rady 

Miejskiej – Marek Bućko oraz Sekretarz Gminy – Piotr Milewski uhonorowali osoby 

zaangażowane w promowanie sportu i kultury fizycznej. 

Szczególne podziękowania i gratulacje złożono Bartoszowi Jurak absolwentowi Zespołu 

Szkolno – Przedszkolnemu w Rajgrodzie za liczne osiągnięcia sportowe w 2020 roku, jak np.: 
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• Rekordzista i Mistrz Polski U18 w sztafecie 4x400 m (czas: 3.18,55), wraz z 

pozostałymi zawodnikami sztafety pobił istniejący od 40 lat (23.09.1980 r.) rekord 

Budowlanych Szczecin, 

• Vice mistrz Polski U18 w sztafecie 4x800 m, 

• Brązowy medalista Mistrzostw Polski w sztafecie 4x100 m, 

• Piąte miejsce w Halowych Mistrzostwach Polski w biegu na 600 m, 

• Siódme miejsce w Mistrzostwach Polski U18 w sztafecie 4x100m. 

Bartosz Jurak otrzymał również bon pieniężny w wysokości 1 000 zł do zrealizowania poprzez 

zakup sprzętu sportowego. 

Słowa podziękowania złożono także osobom, które odkryły i rozwijały talenty sportowe 

młodzieży z naszej gminy: 

• Andrzejowi Graczewskiemu wieloletniemu trenerowi, nauczycielowi, wychowawcy 

Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Rajgrodzie za dotychczasową działalność, 

upowszechnianie i promowanie kultury fizycznej w naszym regionie, 

• Andrzejowi Korytkowskiemu prezesowi, trenerowi oraz twórcy sukcesów LŁKS 

„Prefbet-Śniadowo” za wieloletnią współpracę z Gminą Rajgród, szlifowanie talentów, 

rozwijanie umiejętności sportowych dzieci i młodzieży z terenu naszej gminy. 

Andrzej Korytkowski wręczył na ręce Sekretarza upominek do przekazania Burmistrzowi.  

W trakcie sesji w imieniu Burmistrza Rajgrodu – Ireneusza Glinieckiego, przedstawiciele 

gminy wręczyli grawertony okolicznościowe za zaangażowanie społeczne: 

1. Sołectwu Sołki za udział w III edycji ogólnopolskiego konkursu „Fundusz sołecki – 

najlepsza inicjatywa”. Sołectwo uzyskało tytuł laureata i otrzymało nagrodę pieniężną 

w wysokości 1 000 zł od Krajowego Stowarzyszenia Sołtysów, 

2. Kołu Gospodyń Wiejskich Biebrza za zajęcie I Miejsca w powiecie grajewskim w 

kategorii Koło Gospodyń Wiejskich Roku w największym w Polsce plebiscycie 

wiejskim i rolniczym – Mistrzowie Agro 2020, 

3. Dariuszowi Muczyńskiemu Sołtysowi wsi Kosiły za zajęcie I Miejsca w powiecie 

grajewskim w kategorii Sołtys Roku w powyższym konkursie. 

Jacek Piorunek Radny SWP zwrócił uwagę na fakt, iż w gminie jest wiele utalentowanych osób, 

wielu przyjaciół gminy. Zaproponował, aby co roku organizować galę promocyjną Rajgrodu  

w poszczególnych kategoriach np.: sportowiec roku, sołtys roku, społecznik roku i nagradzać 

szczególnie wyróżniające się osoby. 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie 

nadzwyczajnym. 

Przewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony radnym na Dysk Google. 

Zapytał zebranych o zmiany bądź propozycje i uwagi do protokołu. Radni nie wnieśli żadnych 

uwag. Przewodniczący poddał protokół z XXVII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej 

w trybie nadzwyczajnym pod głosowanie radnych. W wyniku zarządzonego głosowania Rada 
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Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła protokół z XXVII Sesji Rady Miejskiej  

w Rajgrodzie. 

 

 

Ad.4. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Przewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony radnym na Dysk Google. 

Zapytał zebranych o zmiany bądź propozycje i uwagi do protokołu. Radni nie wnieśli żadnych 

uwag. Przewodniczący poddał protokół z XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie pod 

głosowanie radnych. W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie 

jednogłośnie przyjęła protokół z XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Ad.5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Joanna Andruk. 

Poinformowała, iż oprócz zmian przedstawionych na komisji, po autopoprawce dodane zostały 

zmiany dot. inwestycji. Uzupełniła, iż z inwestycji zostały poznoszone zaoszczędzone 

pieniądze.  

Budżet po dokonanych zmianach wynosi: 

1) po stronie planowanych dochodów 26 613 809,01 zł z tego: 

- dochody bieżące w wysokości 24 840 126,71 zł 

- dochody majątkowe w wysokości 1 773 682,30 zł 

2) po stronie planowanych wydatków 25 880 900,01 zł tego: 

- wydatki bieżące w wysokości 23 763 414,66 zł 

- wydatki majątkowe w wysokości 2 117 485,35 zł 

Nadwyżka  budżetu  w  wysokości  732  909zł  zostanie  przeznaczona  na  spłatę  rat  kredytu   

w kwocie 732 909zł. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXIX/179/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2020 roku w sprawie zmian 

w budżecie gminy Rajgród na rok 2020. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXIX/179/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2020 roku  w 

sprawie zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2020. 
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b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2020-30 

Głos zabrała Skarbnik- Joanna Andruk. Poinformowała, iż zmiany ujęte w projekcie uchwały 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  są zgodne ze zmianami ujętymi w pro-

jekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2020. Dodała, iż projekt 

uchwały został również omówiony na komisjach.  

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXIX/180/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2020 roku w sprawie zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2020-30. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXIX/180/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2020 roku  w 

sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2020-30. 

 

c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30 

Głos zabrała Skarbnik- Joanna Andruk. Przypomniała, iż temat uchwały uchwalenia WPF na 

lata 2021-2030 oraz uchwalenia budżetu na rok 2021 był szeroko omawiany podczas obrad 

komisji wspólnych.  

Przedstawiła zebranym uchwały z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Suwałkach, które wpły-

nęły odnośnie projektów uchwał wprowadzonych w zarządzeniach Burmistrza Rajgrodu z 16 

listopada 2020 roku dot. projektów uchwał budżetowych na 2021 rok. przypomniała, iż 

uchwały RIO są dostępne radnym na Dysku Google. Skarbnik odniosła się do Uchwały składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 8 grudnia 2020 roku w 

sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raj-

gród na lata 2021 – 2030. Skład orzekający zaopiniował pozytywnie projekt uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021 – 2030,  wskazując uwagi za-

warte z uzasadnieniami. Skarbnik przedstawiła zebranym uzasadnienie.  

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXIX/181/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2020 roku w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 
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W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXIX/181/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2020 roku  w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30. 

 

d) uchwalenia budżetu gminy Rajgród na rok 2021 

Skarbnik przeszła do następnej uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania 

opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Rajgród na rok 2021. Skład Orzekający Regio-

nalnej Izby Obrachunkowej zaopiniował pozytywnie projekt uchwały budżetowej Gminy Raj-

gród na rok 2021 przedłożony przez Burmistrza Rajgrodu wskazując uwagi zawarte w uzasad-

nieniu. Skarbnik przeczytała zebranym uzasadnienie.  

Skarbnik przedstawiła zebranym dalsze informacje. Dochody budżetu w wysokości 30 428 

062,00 zł, z tego: 

1) bieżące w wysokości 25 233 584,00 zł, 

2) majątkowe w wysokości 5 194 478,00 zł, 

Wydatki budżetu w wysokości 29 695 108,00 zł, z tego: 

1) bieżące w wysokości 22 693 004,00 zł, 

2) majątkowe w wysokości 7 002 104,00 zł, 

W budżecie tworzy się rezerwy: 

1) ogólną w wysokości – 101 368,00 zł, 

2) celowe w wysokości – 80 000,00 zł, 

z przeznaczeniem na: 

a) zarządzanie kryzysowe w kwocie – 80 000,00 zł, 

Nadwyżkę budżetu gminy w wysokości 732 954,00 zł z przeznaczeniem na: 

1) planowaną spłatę rat kredytów w kwocie – 732 954,00 zł, 

Radny Wierzbicki poinformował, iż będzie głosował przeciwko przedstawionemu budżetowi. 

Uzasadnił, iż taki budżet jest zasadny dla gminy Grajewo, lub Bargłów. Dodał, iż w 

powyższych gminach pobudowane są prawie wszystkie drogi. Natomiast w przypadku dróg 

Gminy Rajgród jest bardzo źle. Zwrócił uwagę, iż w budżecie na rok 2021 przeznaczono bardzo 

mało pieniędzy na budowę dróg. Dodał, iż w budżecie pozostaje ponad 700 tys. zł 

niewykorzystanych. Dodał, iż tą kwotę gmina powinna przeznaczyć na budowę dróg. 

Głos zabrał Sekretarz. Przypomniał, iż budżet w ciągu roku może być zmieniany wielokrotnie. 

Dodał, iż gmina w budżecie nie planuje inwestycji, na które może pojawić się dofinansowanie. 

Poinformował, iż w ciągu roku mogą pojawić się programy, do których gmina aplikuje, wów-

czas tworzone są zmiany w budżecie zabezpieczając odpowiednie kwoty. Dodał, iż jest to in-

strument bardzo elastyczny. 

Radny Król, poinformował, iż kwota nadwyżki jaka pojawia się w budżecie na 2021 r. nie 

spowoduje wybudowanie żadnej drogi. Dodał, iż nie powinno się porównywać gminy Rajgród 
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do gminy Grajewo czy Bargłów. Przypomniał, iż na komisjach szczegółowo omawiano projekt 

budżetu na 2021 r., oraz, że został pozytywnie przyjęty przez komisje wspólne. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził więcej pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXIX/182/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2020 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy Rajgród na rok 2021. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie większością głosów (jeden 

głos przeciw) przyjęła Uchwałę Nr XXIX/182/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 

grudnia 2020 roku  w sprawie uchwalenia budżetu gminy Rajgród na rok 2021. 

Głos zabrał Sekretarz. W imieniu Burmistrza oraz kierowników jednostek organizacyjnym 

gminy, podziękował Radzie Miejskiej w Rajgrodzie za przyjęcie budżetu na rok 2021. 

Radny Król przeczytał zebranym wnioski na nowe zadania inwestycyjne Powiatu Grajew-

skiego, które następnie złożone zostały do Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Infor-

macja została przeczytana z portalu e-grajewo. 

Radny Matysiewicz poinformował, iż przeczytany artykuł nie dotyczy powyższej uchwały. 

Głos zabrał Jacek Piorunek Radny SWP. Pogratulował przyjęcia budżetu w ciężkich czasach 

pandemii. Dodał, iż w jego opinii zarówno Burmistrz, jak i Radni dobrze wywiązali się z po-

wyższego zadania. Radny SWP nie zgodził się z opinią, iż w gminie nie buduje się dróg. Dodał, 

iż w ostatnich latach nastąpiła ewolucja drogowa. Poinformował, iż jego zdaniem uchwalony 

budżet na kolejny rak, zapewni pozyskanie środków zewnętrznych.  

Radca Prawny dodał, iż jeżeli chodzi o porównywanie się do innych, to trzeba to robić racjo-

nalnie. Wyjaśnił, iż trudno porównywać powiat z gminą wiejską, ale również gminę wiejską z 

tak zwaną gminą obarzankową m.in. gminę Grajewo, położoną wokół większego miasta. Do-

dał, iż taka gmina ma zupełnie inne uwarunkowania, powstają na jej terenach nowe inwestycje, 

magazyny, osiedla mieszkaniowe. Dodał, iż gmina leżąca blisko większego miasta ma łatwiej, 

np. może podłączyć przyległe miejscowości do sanitariatów miejskich. Poinformował, iż gmina 

Rajgród musi sama wszystko wybudować.  

Radny Wierzbicki poparł zdanie radcy. Dodał, iż jednak jego zdaniem z gminy Rajgród blisko 

jest do Grajewa i do Augustowa. Poinformował, iż ludzie powinni chętnie się budować, miesz-

kać w gminie. Dodał, iż pełni funkcje radnego od 6 lat, a budżet oscyluje co roku w wysokości 

30 mln zł. Dodał, iż wydatki cały czas wzrastają i brakuje funduszy na inwestycje. Poinformo-

wał, iż gmina powinna robić wszystko, żeby ludzie się osiedlali na terenie gminy, oraz żeby 

ulepszać infrastrukturę. Dodał, iż w uchwalonym budżecie gmina mało ambitnie inwestuje. 

Zdaniem radnego gmina powinna wchodzić w kredyty i pobierać wszelakie środki które są 

obecnie do wzięcia. Kolejny raz poinformował, iż sąsiednie gminy takie jak Grajewo czy Bar-

głów mają o wiele lepiej rozwiniętą infrastrukturę chociażby drogową. Dodał, iż na Koloniach 
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Rajgrodu brakuje dróg asfaltowych, drogi wybudowane kilka lat temu obecnie już się rozsy-

pują. Radny podkreślił, iż słaba infrastruktura drogowa to pięta achillesowa gminy. Dodał, iż 

gmina powinna się dobrze zastanowić nad tym, co zrobić, aby było lepiej. Zdaniem radnego 

jest również dużo inwestycji na które gmina wydaje fundusze, a nie ma żadnego dofinansowa-

nia.  

Sekretarz przypomniał, iż po raz kolejny czasopismo "Wspólnota" opublikowało ranking wy-

datków inwestycyjnych. O miejscu w rankingu decydują wydatki inwestycyjne w przeliczeniu 

na jednego mieszkańca. W  rankingu  dwutygodnika „Wspólnota” gmina  Rajgród  ponownie 

znalazła się wśród liderów inwestycji.  

Radca dodał, iż w zestawieniu obejmującym  lata  2016-2018  w  kategorii „Miasta inne” (obej-

mującej 597 jednostek  samorządu  terytorialnego) gmina  Rajgród  uplasowała  się  na 13.  

pozycji  z  wydatkami  inwestycyjnymi na mieszkańca w wysokości 1732,17 zł. Jest to najlep-

szy wynik w województwie podlaskim. W  poprzedniej  edycji  rankingu wydatków  inwesty-

cyjnych  za  lata 2015-2017,  gmina  Rajgród  zajęła 29. miejsce w Polsce (2. w woj. podlaskim)  

w  kategorii  „Miasta  inne” z wydatkami na poziomie 1017,07 zł na mieszkańca. Dodał, iż 

gmina przegrała z miastami uzdrowiskowymi lub nadmorskimi. Przypomniał, iż gmina na po-

czątku poprzedniej kadencji starowała w powyższym rankingu z 144 miejsca.  

Głos zabrał ponownie Radny SWP. Poinformował, iż oczekiwania inwestycyjne mieszkańców 

Gminy Rajgród są potężne. Poinformował, iż uważa, że wypowiedź Radnego Wierzbickiego 

jest niesprawiedliwa i wykorzystana podczas nieobecności Burmistrza na sesji. Dodał, iż 

uważa, że powyższą wypowiedzią radny sam siebie źle ocenił – ostatnie 5 lat pracy i inwestycji, 

to również wkład i praca Rady Miejskiej. To jest wspólny sukces. Dodał, iż zgadza się z tym, 

iż jest jeszcze bardzo dużo do zrobienia. Dodał, iż inwestycje trzeba było robić od momentu 

transformacji od roku 1989, kolejno przez lata i zmieniać tą gminę. Poinformował, iż tak na-

prawdę gmina się zaczęła zmieniać od 5 – 6 lat.  

Głos zabrała Radna Gryczan. Poinformował, iż również chciała przypomnieć kwestię rankingu 

i wysokiego w nim miejsca gminy Rajgród. Wyraziła swoje zdanie o wypowiedzi Radnego 

Wierzbickiego dotyczące podsumowania pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie. Poinformowała, 

iż wypowiedź radnego Wierzbickiego jest przykra, tym bardziej w momencie tak ważnej sesji. 

Przypomniała, iż były komisje wspólne i szkoda, że Radny Wierzbicki nie poddał wtedy pod 

dyskusję złej pracy rady. Dodała, iż przykro jest słuchać wypowiedzi radnego, który pełni tą 

funkcję od 6 lat. Zapytała, iż skoro radny ma kilkuletnie doświadczenie w tej funkcji, to gdzie 

jest jego wiedza na temat wydawanych pieniędzy z budżetu gminy.  

Radny Matysiewicz przypomniał, iż na komisjach było dokładnie omówione, iż gmina spłaca 

część raty kredytu, ale spłacając te 700 tys. zł, spowoduje, iż gmina będzie mogła zaciągnąć w 

przyszłości o wiele większy kredyt na inwestycje. Dodał, iż za 700 tys. zł raczej gmina nie 

stworzy ciekawej inwestycji. Dodał, iż jego zdaniem, decyzja o spłacie kredytu, była bardzo 

dobra. Dodał, iż kredyty też trzeba spłacać, a nie tylko się zadłużać.  

Radny Wierzbicki zgodził się, iż inwestycje powstają, ale dopiero od momentu, kiedy zaczęły 

wpływać środki do budżetu gminy z farmy wiatrowej, ze sklepu Biedronka, Pensjonatu Raj. 

Dodał, iż niestety w przeciągu 6 lat żadne takie inwestycje nie zostały zrealizowane. Dodał, iż 

nie jest to spowodowane przez gminę. Zapytał, dlaczego jest mały napływ ludności, która by 
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chciała zamieszkać w gminie. Dodał, iż gmina nie stwarza potencjalnym mieszańcom dogod-

nych warunków. Dodał, iż brakuje również warunków, które spowodowałyby rozwój branży 

turystycznej.  

Głos zabrał Jacek Piorunek. Poinformował, iż stwierdzenie Radnego Wierzbickiego o tym, iż 

od 5-6 lat nie powstają inwestycje w gminie, jest wypowiedzią niedorzeczną. Przypomniał o 

inwestycjach zrealizowanych w ostatnich latach w gminie: przebudowane ulice w Rajgrodzie 

oraz kilkanaście dróg na terenie gminy, przebudowane i wybudowane świetlice wiejskie, zago-

spodarowane plaże, oczyszczalnie ścieków, przebudowany ZGKiM, panele fotowoltaiczne, ko-

lektory słoneczne. Dodał, iż jest to kilkanaście milionów złotych pochodzących z funduszy UE.  

Radny Wierzbicki poinformował, iż Radny SWP nie zrozumiał jego wypowiedzi.  

Sekretarz poinformował, iż powyższy temat był poruszany kilkakrotnie. Zawnioskował do rady 

o zakończenie dyskusji. 

Głos zabrał Przewodniczący RM – Marek Bućko. Przypomniał Radnemu Wierzbickiemu, iż od 

6 lat razem zaczęli misję radnych. Dodał, iż powyższa wypowiedź obraziła poprzednią oraz 

obecną radę. Poinformował, iż wypowiedź radnego stwierdza, iż te ostatnie 6 lat radni przesie-

dzieli i nic nie robili. Dodał, iż jednak gdzie nie spojrzeć, w każdą stronę gminy, wszędzie coś 

zostało zrealizowane. Przypomniał zebranym co nowa Rada jak i nowy Burmistrz przejął po 

poprzednich włodarzach. Przewodniczący Rady podziękował Skarbnik Gminy za przygotowa-

nie budżetu gminy na rok 2021. Poprosił o przekazanie podziękowań również Burmistrzowi.  

 

e) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok 

Głos zabrał Sekretarz – Piotr Milewski. Przypomniał, iż projekt uchwały został szczegółowo 

omówiony na komisjach wspólnych. Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok jest kontynuacją 

zadań realizowanych przez gminę w latach poprzednich. Program oparty jest na bazie  

Narodowego  Programu  Profilaktyki  i Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  

Krajowego  Programu Przeciwdziałania Narkomanii opracowanego przez Krajowe Biuro ds. 

Przeciwdziałania Narkomanii.  

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXIX/183/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2020 roku w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXIX/183/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2020 roku  w 
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sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok. 

 

f) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości 

Głos zabrał Sekretarz – Piotr Milewski. Poinformował, iż projekt uchwały jest odpowiedzią na 

wniosek, jaki wpłynął do urzędu na zakup mieszkania. Projekt uchwały zakłada wyrażenie  

zgody  na  udzielenie  bonifikaty  przy  sprzedaży  nieruchomości  lokalowej zbywanej  na  

rzecz  dotychczasowego  najemcy  w ramach  przysługującego  pierwszeństwa w  nabyciu  

nieruchomości,  w trybie  bezprzetargowym,  stanowiącej  własność  Gminy  Rajgród,  

wchodzącej w skład  mieszkaniowego  zasobu  gminy,  oznaczonej  jako  lokal  nr  1 w budynku  

nr  24 przy  ul.  Warszawskiej w Rajgrodzie. Stawka  procentowa  bonifikaty  od  ceny  

nieruchomości  określonej  w wykazie  nieruchomości określona jest w projekcie uchwały w 

wysokości 40%. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXIX/184/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2020 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXIX/184/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2020 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży nieruchomości. 

 

6. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Głos zabrał Radny Król. Uzasadnił, dlaczego w punkcie dot. uchwalenia budżetu przeczytał 

artykuł dot. inwestycji powiatu grajewskiego. Dodał, iż powiat odrzucił wniosek gminy na 

budowę drogi, a zajął się inwestycją budowy strzelnicy w Niećkowie. Dodał, iż gmina złożyła 

wniosek na budowę drogi, natomiast powiat ponad 13 mln zł przekazuje na niewidomo jakie 

inwestycje w Rządowym Funduszu Inwestycji Lokalnych. 

Radny Król podziękował Radnym Rady Miejskiej w Rajgrodzie, Burmistrzowi, Jackowi 

Piorunkowi - Radnemu SWP, Andrzejowi Chmieleckiemu - Radcy Prawnemu, kierownikom 

jednostek organizacyjnych, pracownikom Urzędu Miejskiemu w Rajgrodzie za pracę na rzecz 

gminy. 

Głos zabrał Radny Wierzbicki. Poinformował, iż ma prawo do głosowania w inny sposób niż 

reszta. Zapytał, dlaczego słyszy, że kogoś tym obraża. Zapytał, czy zawsze ma mieć takie same 

zdanie jak pozostali. 

Przewodniczący Rady przypomniał Radnemu Wierzbickiemu, że powiedział, że przez ostatnie 

lata nic w gminie nie zostało zrobione. 
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Radny Wierzbicki poinformował, iż tak nie powiedział. Stwierdził, iż powiedział, że gmina 

może coś działać, ponieważ ma pieniądze z podatków, które pochodzą m.in. z farmy wiatrowej, 

ze sklepu Biedronka. Przypomniał, iż przez 6 lat poprzedniej i obecnej rady nie powstała żadna 

tego inwestycja, która dała by nowy podatek gminie. Dodał, iż trzeba zwrócić uwagę na ten 

fakt. Poinformował, iż nikomu nie zarzuca, że nie powstała tego typu inwestycja, która 

przyniosła by nowy podatek do budżetu. Poprosił radnych, aby zastanowili się dlaczego tak jest, 

że nie ma nowych inwestycji. 

Radny Matysiewicz poprosił radnego Wierzbickiego, aby zaproponował tego typu inwestycję.  

Radny Wierzbicki poinformował, iż problemem jest brak MPZP. 

Radny Matysiewicz nie zgodził się z opinią poprzednika. Przypomniał, iż plany 

zagospodarowania przestrzennego są wykonane i zmieniane w miarę potrzeb. 

Radca prawny poinformował, iż nie ma co nadmiernie przeceniać roli podatku od farmy 

wiatrowej, ponieważ został on drastycznie zmniejszony. Przypomniał, iż ustawodawca 

dziesięciokrotnie obniżył podatek od farmy wiatrowej. Obecnie podatek nie jest dość istotnym 

elementem, który rozwija gminę. Radca przypomniał zasady podatkowania wiatraków. Dodał, 

iż na chwilę obecną, na poziomie obecnego podatku od farmy wiatrowej gmina nie zbuduje 

znaczącej inwestycji. Podatek od farmy wiatrowej nie jest na tyle wysoki, by mógł znacząco 

rozwijać gminę, ponieważ na chwile obecną za ten podatek nie wybuduje się konkretnego 

odcinka drogi. Dodał, iż każdy podatnik jest ważny dla gminy, ale żaden z nich nie jest 

podmiotem, który może uratować gminę. Dodał, iż sytuacja inwestycyjna gminy uległa dużej 

poprawie ze względu na pozyskiwane środki zewnętrzne m.in. unijne, norweskie. Dodał, iż 

dzięki środkom zewnętrznym, przy wkładzie własnym gminy, mogły powstać duże inwestycje, 

efekt inwestycyjny rósł. Poinformował Radnego Wierzbickiego, iż ma on oczywiście prawo do 

własnego zdania, ale poprosił radnego, iż jeżeli cos mówi, żeby opierał się na faktach, żeby 

mówić prawdę. Przypomniał, iż w czasie zmiany ustrojowej, gminy, powiaty działały, 

inwestowały, natomiast gmina Rajgród nie za bardzo działała w tym kierunku. Dodał, iż nie 

odrobi się 20letnich zaniedbań w rok, czy w pięć, tym bardziej, że są również bieżące zadania. 

Dodał, iż stopniowo gmina Rajgród zmienia swój kształt na lepsze. Dodał, iż gmina na chwilę 

obecną nie ma się czego wstydzić. 

Radna Graczewska przypomniała, iż budżet planowany jest nie tylko na Rajgród, ale również 

na całą gminę. Przypomniała, iż na każda droga nowo wybudowana, czy wyremontowana, 

nowe świetlice były oficjalnie otwarte. Przypomniała, iż radny był często przeciwny 

inwestycjom na wsiach, uzasadniając iż mieszka tam mało ludzi. Poprosiła Radnego 

Wierzbickiego, aby poinformował, co przez ostatnich 6 lat zrobił z własnej inicjatywy z 

mieszkańcami ze swojego okręgu wyborczego. Poprosiła o przedstawienie zorganizowanych 

spotkań. Przypomniała, iż Rajgród ma wiele miejsc, gdzie można takie spotkania organizować. 

 

7. Sprawy różne. 

Radny Matysiewicz zapytał, czy ZGKiM w Rajgrodzie zakupił już zwyżkę.  

Odpowiedzi udzielił Dyrektor ZGKiM - Marek Kostrzewski. Poinformował, iż zakład podpisał 

wstępną umowę na zakup zwyżki. Dodał, iż brakuje jednak wymaganych badań i zakład nie 

może jej przyjąć do końca tego roku. Uzasadnił, iż zakład nie przyjmie sprzętu bez 

wymaganych badań technicznych. Wstępny termin to początek nowego roku. 
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Sekretarz w imieniu Burmistrza złożył zebranym życzenia noworoczne. 

Przewodniczący Rady również złożył wszystkim życzenia noworoczne. 

 

8. Zamknięcie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 12:10 Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął 

obrady XXIX Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Protokołowała 

Natalia Pogorzelska 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Marek Bućko 

 

 


